استمارة مستخلصات رسائل واطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرة

اسم الطالب: حسين رحيم حميد الخيكاني

الكلية: التربية للعلوم الانسانية

اسم المشرف: أ.د سناء عبد الزهرة الجمعان

القسم: الارشاد النفسي والتوجيه التربوي

الشهادة: الماجستبر

التخصص: الارشاد النفسي والتوجيه التربوي

عنوان الرسالة:

خواء المعنى وعلاقته بالعجز المتعلم لدى طلبة الجامعة

مستخلص الرسالة:

يهدف البحث الحالي الى التعرف على العلاقة بين خواء المعنى والعجز المتعلم لدى طلبة الجامعة ، وقام الباحث ببناء مقياسي الدراسة إذ تكون مقياس خواء المعنى من (30) فقرة ، ومقياس العجز المتعلم الذي تكون من (32) فقرة, وقد تحدد مجتمع البحث بطلبة جامعة البصرة ، إذ تم اختيار عينة بلغ حجمها (400) طالب وطالبة ، وأشارت نتائج البحث الى وجود علاقة ارتباطية دالة بين خواء المعنى والعجز المتعلم لدى طلبة الجامعة .

College: Education for Human Sciences

Dept: PSYCHOLOGICAL GUIDANCE AND EDUCATION PRINCIPALS

Name of Student: HUSSEIN RAHEEM HAMEED ALKHAIGANI

Name of Supervisor: PROF. SANAA ABDULZAHRA AL JAMAAN

Certificate: Master

Specialization: PSYCHOLOGICAL GUIDANCE AND EDUCATION PRINCIPALS

Title of Thesis:

Meaninglessness and its Relation to the Learned Helplessness of University Students

Abstract of Thesis:

The current research aims to identify the relationship between meaninglessness and learned helplessness among the students of university .Therefore, the researcher constructed a measure of the meaninglessness which consisted of (30) items, And helplessness scale a which consisted of (32) items, so that the research community was determined by the students of university of Basra. Therefore, a sample of (400) male and female students was selected. Moreover, The results of the research indicated that there is a relationship between meaninglessness and the learned helplessness among University Students.